



News Release Cairo, Egypt: 10 June 2019

The Qalaa Holdings Scholarship Foundation Announces its 2019/2020 Class of Scholarship Recipients, With Scholarships Reaching 195 Awarded to Students in More than 34 Majors Across 69 Top Global Universities

The class of 2019-2020 marks the thirteenth consecutive round of scholarships to be awarded by the foundation, a testament to its dedication to educational development in Egypt and the success of its sustainable funding model. This year, 11 students have been awarded scholarships to pursue post-graduate studies at 9 top universities across the United States and Europe, bringing the foundation's total number of scholarships awarded up to 195.

The Qalaa Holdings Scholarship Foundation (QHSF), Egypt's largest private sector funded scholarship program, announced the recipients of its thirteenth annual round of scholarships, bringing the total number of scholarships awarded thus far to 195, with 171 of those students having completed their program of studies. The 2019/2020 class of scholars was announced at a ceremony on June 10th, 2019 in the presence of government officials, business leaders, and diplomatic envoys as well as members of the NGO and academic communities.

"Education is a primary driver of social and economic development. When we properly equip our future generation of business and community leaders we can transfer the necessary skills and expertise for the benefit our society as a whole," said Dr. Ahmed Heikal, Chairman and Founder of Qalaa Holdings. "We believe that it is our responsibility as leading members of the business community to invest in human capital development and provide talented youth with the opportunity to gain exposure and knowledge in cutting-edge fields that they might not have otherwise had access to. It is through investing in these individuals that we as a nation can build a sustainable pathway to ensure that Egypt prospers in the years to come."

"The return on this investment is almost instantly noticeable. Our graduates return to Egypt with a different perspective, new skills and an ability to innovate, which allows them to add considerable value in multiple sectors of our economy," added Dr. Heikal.

Qalaa Holdings established QHSF in 2007 to provide talented students from across the country with the opportunity to pursue post-graduate studies at some of the world's most prestigious universities. Upon completing their studies, scholarship recipients are required to return to work in Egypt for a minimum of two years. Alumni have gone on to launch businesses and create value in diverse fields including education, archaeology, renewable energy and architecture.

"As firm believers in education as a cornerstone of development, we feel that QHSF has a crucial role to play in ensuring that talented individuals in Egypt are able to develop their capacities and achieve their potential by accessing educational opportunities across the globe without the worry of how to





finance their studies," said Hisham El-Khazindar, Qalaa Holdings Co-Founder and Managing Director. "Our aim through the Foundation is to provide these students with the chance to broaden their horizons so that they can innovate and create impactful solutions that can address the challenges ahead."

Dr. Nabil Elaraby, QHSF Chairman of the Board highlighted the impact of the foundation's work, benefiting more than 195 students over the course of the past 13 years. "The foundation's work is crucial to ensuring sustainable development in Egypt that will capitalize on the brightest of the country's young talent. These are the students who will become future leaders in their communities and disciplines with the potential to transform Egypt," he said.

To date, QHSF has awarded scholarships to students from 15 governorates across the country, and over the years the number and variety of scholarships offered through the foundation have expanded representing more than 34 disciplines and 69 different universities attended in more than 13 countries.

In addition to its core QHSF scholarships, for the third year in a row, the Foundation awarded scholarships funded by subsidiaries TAQA Arabia and the Egyptian Refining Company (ERC) for students pursuing graduate-level degrees in the renewable energy and petroleum related studies respectively.

ERC also awards undergraduate scholarships to local universities through its Mostakbaly program for both teachers and students. Since establishment in 2017, Mostakbaly has awarded 96 scholarships for teachers to receive high-level training in early-years education at AUC and 53 scholarships for students to attend top Egyptian universities.

"We are very proud of the fact that for thirteen consecutive years we have been able to maintain our scholarship program through QHSF," commented Ghada Hammouda, Chief Marketing & Sustainability Officer at Qalaa Holdings. "Our percentage of female scholars is now up to 46% and we are especially pleased that we are able to further empower women and do our utmost to combat gender imbalances across all walks of society by affording this opportunity to an equal number of young men and women from across the country."

Qalaa Holdings and its subsidiaries are committed to educational development through their offering of multiple forms of support to ensure that Egypt's top talent is able to achieve their maximum potential and contribute to Egypt's growth. In addition to the scholarships provided through QHSF, Qalaa Holdings and its subsidiaries also offer capacity building for teachers, educational support programs for students, technical and vocational training, and programs for school refurbishments in order to provide a comprehensive support network for improving the overall quality of education in Egypt.

This year's class of scholarship recipients will pursue their studies at some of the world's top universities including Cambridge University, Columbia University, the London School of Economics, the University of Edinburgh, and the University of Manchester.





QHSF Class of 2019 – 2020

Name	University	Field	
Fatma Abdel Fattah	Columbia University	MA Journalism	
Karen Fanous	University of Sussex	MA Development Studies	
Ahmed Raafat	Cambridge University	MBA	
Menattalah Hussein	London School of Economics	MA Social Policy	
Malak Makkar	Goldsmiths University	MA Visual Anthropology	
Haidy El Mesiry	University of Leicester	MA Museum Studies	
Amr Badr	University of Edinburgh	LLM	
Noura Rizk	University of Edinburgh	Masters Public Health	
Mark Maximos	Lancaster University	Msc Finance and Entrepreneurship	
TAQA			
SCHOLARSHP			
Maryam Gamal	University of Manchester	Msc Renewable Energy	
EGYPTIAN REFINING COMPANY SCHOLARSHIP			
Amira El Amir	University of Manchester	Msc Petroleum Geology	

—Ends—

The **Qalaa Holdings Scholarship Foundation** (formerly the Citadel Capital Scholarship Foundation) helps bright Egyptian students pursue graduate degrees at elite international institutions on the condition they return to Egypt to work following graduation. The Foundation was established in 2007 by Qalaa Holdings, an African leader in infrastructure and industry. For more information, see www.qalaascholarships.org.

Qalaa Holdings(CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, Cement, Agrifoods, Transportation & Logistics, Mining and Printing & Packaging. To learn more, please visit qalaaholdings.com.

For more information, please contact:

Ms. Ghada Hammouda Chief Marketing & Sustainability Officer Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com

Tel: +20 2 2791-4439 Fax: +20 22 791-4448 Mobile: +20 106 662-0002 Twitter: @qalaaholdings





القاهرة في 10 يونيو 2019 بيان إخباري

في احتفاليتها السنوية الثالثة عشر، مؤسسة القلعة للمنح الدراسية تعلن أسماء الدفعة الجديدة من المستفيدين من برنامج البعثات العلمية لعام 2020/2019 وتحتفل بتقديم 195 منحة لدراسة أكثر من 34 تخصص في 69 جامعة رائدة حول العالم

الاحتفال بالسنة الثالثة عشرة على التوالي وإعلان أسماء الحاصلين على منح المؤسسة الدراسية لعام 2019 – 2020 يؤكد التزام مؤسسة القاعة بتطوير التعليم في مصر ونجاح نموذجها المستدام لتمويل فرص التعليم الجذابة. ودفعة العام الجاري تضم 11 مستفيدًا للدراسة في 9 جامعة بالولايات المتحدة الأمريكية وأوروبا، ليصل بذلك إجمالي عدد المنح الدراسية المقدمة بواسطة المؤسسة إلى 195 منحة.

أعلنت مؤسسة القلعة للمنح الدراسية – وهي أكبر برنامج للمنح الدراسية المدعومة من القطاع الخاص في مصر – عن أسماء الدفعة الثالثة عشرة من الفائزين بمنح المؤسسة للعام الدراسي 2020/2019 وذلك بحضور نخبة من أبرز المسئولين الحكوميين وسفراء الدول المستضيفة للبعثات الدراسية وكذلك ممثلي مجتمع الأعمال ومنظمات المجتمع المدني والهيئات التعليمية.

وترفع دفعة العام الجاري عدد المنح الدراسية التي قدمتها المؤسسة منذ نشأتها إلى 195 منحة، بما في ذلك 171 بعثة دراسية تم استكمالها

وفي هذا السياق أوضح الدكتور أحمد هيكل مؤسس ورئيس مجلس إدارة شركة القلعة، أن التعليم هو الدافع الرئيسي لإعداد الجيل الجديد من رواد الأعمال والقيادات الشابة، وأيضًا نقل الخبرات والمهارات العالمية للسوق المصري والمساهمة الفعالة في تنمية الطاقات البشرية ودفع قاطرة التنمية والنهوض بمجتمع الأعمال المصري. وأكد هيكل على إيمانه الراسخ بمسؤولية قادة مجتمع الأعمال الأعمال تجاه الاستثمار في العنصر البشري وتزويد الشباب الموهوبين بالفرص التعليمية الجذابة في مختلف التخصصات والمجالات الحديثة التي قد لا يحظون بفرصة دراستها في مصر، مشيرًا إلى أن هذا الاستثمار يمثل الطريق المستدام لضمان تحقيق رفعة الوطن عامًا تلو الأخر.

وأعرب هيكل عن اعتزازه بالمردود الإيجابي لجهود المؤسسة على مصر، حيث نجح خريجي المؤسسة في تحقيق إنجازات ملموسة بعدد كبير من القطاعات الاقتصادية، وذلك من واقع ما اكتسبوه خلال مسيرتهم التعليمية من مهارات وقدرات جديدة على ابتكار الحلول العلمية.

وقد نشأت مؤسسة القلعة للمنح الدراسية عام 2007 بهدف تزويد الشباب المصري الموهوب من الراغبين في استكمال مسيرتهم العلمية، بفرص الدراسة بأعرق الجامعات العالمية، وتشترط المؤسسة على المستفيدين من برنامج المنح الدراسية التعهد بالعودة للعمل في مصر لمدة عامين على الأقل بعد استكمال البعثة الدراسية، حيث نجح قدامي الطلبة حتى الآن في تحقيق إنجازات ملموسة في مجالات بالغة الأهمية تتضمن الطاقة المتجددة والهندسة المعمارية والتعليم وعلوم الآثار.

من جانبه أكد هشام الخازندار الشريك المؤسس والعضو المنتدب لشركة القلعة، على إيمان المؤسسة بأهمية الدور المحوري الذي يلعبه التعليم في دعم التنمية المستدامة، مشيرًا إلى أن هذا الإيمان هو المنطلق الذي دفع مؤسسة القلعة للمنح الدراسية لتكريس جهودها من أجل دعم الطاقات الشبابية الموهوبة في مصر والتكفل بتمويل منحهم الدراسية بأعرق الجامعات الدولية في مختلف أنحاء العالم لتطوير وتنمية قدراتهم ومهاراتهم. وأضاف أن هدف المؤسسة هو تزويد هؤلاء الطلاب بالفرص التي تساهم في توسيع آفاقهم المعرفية وتعزيز مهاراتهم الإبداعية التي تمكنهم من ابتكار الحلول الفعالة لتجاوز مختلف التحديات.





وفي سياق متصل أشاد الدكتور نبيل العربي رئيس مجلس أمناء مؤسسة القلعة للمنح الدراسية، بإنجازات المؤسسة ودورها في لإفادة أكثر من 184 طالبًا على مدار السنوات الثلاثة عشرة الماضية. وأعرب عن اعتزازه بمساهمة المؤسسة في تعزيز مسيرة التنمية المستدامة في مصر من خلال دعم الشباب المصري الموهوب الذي سينبثق منه الجيل الجديد من القادة في مختلف تخصصاتهم، وبالتالي تعزيز قدرتهم على إحداث نقلة نوعية في تطوير البلاد بوجه عام.

تجدر الإشارة إلى أن المؤسسة قدمت منحها الدراسية للطلبة من 15 محافظة مصرية مختلفة، حيث نجحت المؤسسة على مدار سنوات في التوسع بعدد التخصصات لتتجاوز 34 تخصص في 69 جامعة مرموقة في أكثر من 13 دولة.

ومن جانب آخر تقوم المؤسسة للعام الثالث على التوالي بتقديم منحة برعاية شركة طاقة عربية للطلبة الراغبين في استكمال دراستهم بمجال الطاقة المتحددة، فضلاً عن تقديم منحة برعاية الشركة المصرية للتكرير للتخصص في الدراسات المتعلقة بصناعة النفط.

وبالإضافة إلى المنح الدراسية التي تقدمها المؤسسة لتوفير فرص التعليم بالخارج، قامت الشركة المصرية للتكرير بإطلاق برنامج المنح الدراسية "مستقبلي" لكل من المعلمين والطلاب، علمًا بأن البرنامج نجح منذ نشاته عام 2017 في تقديم 96 منحة للمعلمين بمرحلة الحضانة والتعليم الابتدائي للمشاركة في برنامج التعليم المبكر المقدم من الجامعة الأمريكية بالقاهرة، فضلاً عن تقديم 53 منحة للطلاب لاستكمال دراساتهم في أفضل الجامعات المصرية.

ومن جانبها أعربت غادة حمودة رئيس قطاع التسويق والاستدامة بشركة القلعة، عن اعتزازها بالمسيرة المستدامة لمؤسسة القلعة للمنح الدراسية طوال ثلاثة عشرة عامًا متتالية ساهمت خلالها في تزويد أبناء مصر الأوفياء بفرص تعليمية واعدة للدراسة بأعرق الجامعات حول العالم، فضلاً عن وصول نسبة تمثيل المرأة في برنامج المنح الدراسية إلى 46٪ خلال العام الجاري. وأشادت حمودة بحرص المؤسسة على تمكين شريحة واسعة من المجتمع المصري يربو على 15 محافظة عبر الالتزام بتحقيق مبدأ تكافؤ الفرص للمستفيدين من الجنسين.

وتحمل شركة القلعة على عاتقها مسئولية المساهمة في الارتقاء بالمنظومة التعليمية من كافة الجوانب للتأكد من تطوير المهارات الشابة وتعزيز مساهمتهم في دفع عجلة التنمية الاقتصادية. وإلى جانب المنح الدراسية المقدمة بواسطة المؤسسة، تقوم القلعة وشركاتها التابعة مثل الشركة المصرية للتكرير بتقديم المنح الدراسية الأخرى لخريجي المدارس الحكومية، وكذلك برامج التدريب للمعلمين والطلبة وتجديد المدارس الحكومية وتوفير برامج التدريب المهني، سعيًا للمساهمة في تحقيق التنمية الشاملة والارتقاء بجودة التعليم في مصر

ومن المقرر أن يسافر المستفيدين بمنحة العام الجاري لاكتساب الدرجات العلمية الرفيعة في مجالات متنوعة بمجموعة من أعرق ا الجامعات حول العالم مثل جامعة كامبريدج وجامعة كولومبيا وكلية لندن للاقتصاد وجامعة ادنبرة وجامعة مانشستر.

أسماء وتخصصات الحاصلين على منحة مؤسسة القلعة لعام 2020/2019:

التخصص	الجامعة	الاسم	
ماجستير في الصحافة	جامعة كولومبيا	فاطمة عبد الفتاح	
ماجستير في دراسات التنمية	جامعة ساسكس	كارين فانوس	
ماجستير في إدارة الأعمال	جامعة كامبريدج	احمد رأفت	
ماجستير في السياسة الاجتماعية	كلية لندن للإقتصاد	منة الله حسين	
ماجستير في الأنثروبولوجيا البصرية	جامعة جولدسميتس	ملك مقار	
ماجستير في دراسات المتاحف	جامعة ليستر	هايدي المسيري	
ماجستير القانون	جامعة ادنبرة	عمرو بدر	
ماجستير الصحة العامة	جامعة ادنبرة	نورا رزق	
ماجستير في ريادة الأعمال	جامعة لانكستر	مارك ماكسيموس	
		منحة "طاقة عربية"	
ماجستير في علوم الطاقة المتجددة	جامعة مانشستر	مريم جمال	
منحة "المصرية للتكرير"			
ماجستير في علوم جيولوجيا النفط	جامعة مانشستر	أميرة الأمير	





—نهاية البيان—

تهدف مؤسسة القلعة للمنح الدراسية إلى مساعدة المواهب المصرية الشابة في استكمال المسيرة الأكاديمية باكتساب شهادات الماجستير والدكتوراه في شتى المجالات والتخصصات بشرط العودة إلى مصر من أجل المساهمة في تحقيق رفعة الوطن بعد استكمال البرنامج الدراسي. نشأت المؤسسة في عام 2007 من قِبل شركة القلعة الرائدة في استثمارات الصناعة والبنية التحتية بمصر وأفريقيا. لمزيد من المعلومات عن برنامج المؤسسة، زوروا موقعنا الإلكتروني: www.qalaascholarships.org

البيانات المستقبلية (إبراء الذمة)

البيانات الواردة في هذه الوثيقة، والتي لا تعد حقائق تاريخية، تم بنائها على التوقعات الحالية، والتقديرات وآراء ومعتقدات شركة القلعة. وقد ينطوي هذا البيان على مخاطر معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه بشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن بعض المعلومات الواردة في هذه الوثيقة تشكل الأهداف" أو "البيانات المستقبلية" ويمكن تحديدها من خلال استخدام مصطلحات تطلعية مثل "ربما"، "سوف"، "يلتمس"، "ينبغي"، "يتوقع"، "يشرع"، "يقدر"، "ينوي"، "يواصل" أو "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشابهة. وكذلك الأحداث الفعلية أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد تختلف جوهريًا عن تلك التي تعكسها مثل هذه الاهداف أو البيانات المستقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على بعض المخاطر والشكوك.

لصاوتلاو ملاعتسلال قديسلا / قدومد قداغ قيوستلا عاطق سيئر قمادتسلااو معلقلا فكر شر(Qalaa Holdings)

ghammouda@qalaaholdings.com +20 2 2791-4439 سكاف: +20 22 791-4448 لومحم: 420 1006 662-0002 زرتيو تيونتو@qalaaholdings